
 
 
 SK 0052/21/2005  
 
                                                          Protokół Nr XX/2005 
                                                    z Sesji Rady Gminy Stare Pole 
                                                          z dnia 26 kwietnia  2005 r.  
    
 
AD.1. – O godz. 14.00 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Pawlina otworzył XX Sesję 
Rady Gminy witając radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności 
radnych biorących udział w Sesji stwierdził, iŜ jest ona prawomocna do podejmowania 
uchwał:  
 

Ustawowy skład 
Rady 

-  
15 

Obecnych - 13 
Nieobecnych -  2 

 

Nieobecni radni to: Pani Krystyna Dąbrowska i Pani Magdalena Roman.  
Na wstępie radni i zaproszeni goście minutą ciszy uczcili pamięć Wielkiego Polaka, 
PapieŜa Jana Pawła II.  
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek posiedzenia, który wcześniej 
otrzymali radni i zaproponował wprowadzenie „pkt 16a” w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji”.  
Za wprowadzeniem „pkt 16a” głosowało 13 radnych. 
 
 

Porządek posiedzenia przedstawia się zatem następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 
 

2. Wybór Sekretarza Obrad 
 

3. Wystąpienia sołtysów 
 

4. Wolne wnioski i zapytania  
 

5. Sprawozdanie z pracy między sesyjnej: 
- Przewodniczącego Rady Gminy  
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
- Przewodniczącej Komisji Oświaty  
- Przewodniczącej Komisji Rolnictwa  
- Radnych  
- Wójta Gminy 
 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2004 r.  

 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji uchwały nr VI/26/2003 
Rady Gminy Stare Pole z dnia 11 marca 2003 r. w sprawie określenia czynności z 
zakresu prawa pracy podejmowanych przez Przewodniczącego Rady Gminy wobec 
Wójta Gminy. 

 

8. Sprawozdanie roczne z wykonania budŜetu gminy Stare Pole za 2004 r.: 
- wystąpienie Wójta Gminy 
- stanowisko Komisji Rewizyjnej 



- uchwała nr 42/VI/2005 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej               
w Gdańsku z dnia 24 marca 2005 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Stare Pole  
- dyskusja 
- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ekwiwalentu pienięŜnego dla członków ochotniczych 
straŜy poŜarnych 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad polityki 
czynszowej na lata 2002 – 2006  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej  
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości  
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Starym Polu  

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak równieŜ trybu ich 
pobierania  

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2005 r.   
 

   16a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji    
 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania 
 

18. Komunikaty 
 

19. Zatwierdzenie protokółu z XIX Sesji Rady Gminy 
 

20. Zakończenie XX Sesji Rady Gminy 
 

Do przedstawionego porządku nie wniesiono Ŝadnych uwag ani zapytań.  
 
AD.2. – Na sekretarza obrad w wyniku jawnego głosowania wybrano Panią Krystynę 
Trawińską, za jej kandydaturą głosowało 13 radnych.  
 
Przybyła Pani Magdalena Roman i stan radnych wynosi - 14. 
 
AD.3. – W wystąpieniach sołtysów nie zgłoszono Ŝadnych uwag.  

 
AD.4. – W wolnych wnioskach i zapytaniach nie zgłoszono Ŝadnych pytań. 
 
AD.5. – Sprawozdanie z pracy w okresie między sesyjnym: 
 

Przewodniczący Rady Gminy: 
- uczestniczyłem w pracach komisji organizującej uroczystą Sesję Rady Gminy i imprezy     
towarzyszące 
- uczestniczyłem w rozmowach ze sportowcami 
- przygotowałem okolicznościowe pogadanki na temat tradycji wielkanocnych  
- uczestniczyłem w spotkaniu z Ochotniczymi StraŜami PoŜarnymi, na których 
omawiano   sprawy związane z uroczystym odsłonięciem tablicy  
- brałem udział w sesji pedagogicznej zorganizowanej przez Przedszkole w Starym Polu 
dla   kadry pedagogicznej naszego powiatu  



- uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Rolnictwa  
- opracowałem materiały do Biuletynu Informacyjnego   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:               
- w okresie od 15.03.2005 r. do 15.04.2005 r. Komisja odbyła jedno posiedzenie, którego 
tematem była kontrola działu podatków i nieruchomości  
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty:   
- w okresie między sesyjnym odbyło się jedno posiedzenie Komisji, na którym omawiano 
kwestię zieleni i wycinki drzew w gminie, a takŜe stan przygotowań do obchodów 675-
lecia miejscowości Stare Pole (spotkanie z pierwszymi osadnikami) 
 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa:  
- w okresie między sesyjnym odbyło się jedno posiedzenie Komisji, dotyczące stanu dróg           
w gminie; członkowie Komisji dokonali lustracji tychŜe dróg 
 

Radni: 
- Ŝaden z radnych nie zabrał głosu 
 

Wójt Gminy:  
W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe radni 
otrzymali przed sesją pisemne sprawozdanie z działalności Wójta Gminy i proponuje 
taką formę sprawozdania, o ile uzyska ona akceptację radnych.  
Radni jednogłośnie zaakceptowali pisemne sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w 
okresie od 15 marca 2005 r. do 15 kwietnia 2005 r. /sprawozdanie to stanowi załącznik 
do protokółu/. 
 
AD. 6. – Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2004 r. Stanowi ono 
załącznik    do protokółu.  
Za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych. 
 
AD.7. – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwały               
nr VI/26/2003 Rady Gminy Stare Pole z dnia 11 marca 2003 r. w sprawie określenia 
czynności z zakresu prawa pracy podejmowanych przez Przewodniczącego Rady Gminy 
wobec Wójta Gminy  ( sprawozdanie to stanowi załącznik do protokółu). 
Do sprawozdania nie zgłoszono Ŝadnych uwag. Za jego przyjęciem głosowało 14 
radnych. 
 
AD.8. – Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie roczne z wykonania budŜetu gminy 
Stare Pole za 2004 r. (Stanowi ono załącznik do protokółu).  
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pan Ryszard Obczyński zaprezentował 
opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 16 marca 2005 r. do wykonania budŜetu gminy za 
2004 r. (stanowi ona załącznik do protokółu) oraz uchwałę Nr 1/2005 w sprawie wniosku                       
o udzielenie absolutorium (uchwała ta stanowi załącznik do protokółu).  
Radny Grzegorz Tomczyk odczytał uchwałę nr 42/VI/2005 składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 24 marca 2005 r. w sprawie opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Pole (stanowi ona załącznik do 
protokółu).  
Po wystąpieniu radnego Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrał Pan Jan Pawlina, który oceniając pracę Wójta Gminy 
stwierdził, Ŝe: „mamy dobrego gospodarza, który potrafi liczyć kaŜde wydane pieniądze 
(…) Chcielibyśmy (i radni, i Pan Wójt, i pracownicy Urzędu Gminy) zrobić więcej dla 
tego środowiska, ale moŜemy tyle, na ile pozwalają środki finansowe” 



M. Roman – uwaŜa, Ŝe Wójt jako mieszkaniec Starego Pola jest wszędzie obecny - i na 
spotkaniach ze sportowcami, i straŜakami. Wszyscy mogą się z nim dogadać. Jest 
ostroŜny, jeŜeli chodzi o wydawanie pieniędzy.  
Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, wobec tego Przewodniczący Rady zamknął 
dyskusję. 
Następnie spytał, kto z radnych jest za udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium za 
działalność finansową w 2004 r.  
Za udzieleniem absolutorium głosowało 14 radnych.  
 
Uchwała Nr XX/151/2005 w sprawie udzielenia absolutorium stanowi załącznik nr 1 do 
protokółu. 
 
AD.9. –    Pani ElŜbieta Zawadka poinformowała ,Ŝe Wojewoda Pomorski zgodnie z 
Rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia 22.12.2004 r. w sprawie sposobu 
wyznaczania obszaru i granic aglomeracji przystąpił do wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji o równowaŜnej liczbie mieszkańców powyŜej 2000, które powinny być 
wyposaŜone w sieci kanalizacyjne. 
Propozycja planu aglomeracji przygotowana z wykorzystaniem studium uwarunkowań             
i kierunków zagospodarowania gminy, miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego przedłoŜona została 
Wojewodzie Pomorskiemu. 
Zgodnie z § 4 ust. 2 cytowanego wyŜej Rozporządzenia Wojewoda zwrócił się                      
o zaopiniowanie złoŜonej propozycji planu aglomeracji jako projektu planu aglomeracji. 
Aglomeracje wyznacza Wojewoda po zasięgnięciu opinii Rad Gmin w drodze prawa 
miejscowego. 
W myśl art. 43 ust. 3 ustawy Prawo Wodne wykaz aglomeracji jest integralną częścią 
Krajowego programu oczyszczania ścieków komunalnych. Do tej informacji nie 
zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań . 
 
Uchwała Nr XX/152/2005 w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji została 
podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
Nr 2 do protokółu. 
 
AD.10. – Pani Krystyna Fałek przedstawiła propozycje  w sprawie ekwiwalentu 
pienięŜnego dla członków ochotniczych straŜy poŜarnych i tak :  
Kategoria I – proponuje się najwyŜszą stawkę w wysokości 100% 1/175 przeciętnego 
miesięcznego wynagrodzenia w gospodarce uspołecznionej za kaŜdą godzinie udziału 
działaniach ratowniczych związanych bezpośrednio z gaszeniem poŜaru obiektów 
mieszkalnych, gospodarczych, lasu, zboŜa na pniu, traw i ściernisk oraz zwalczania 
klęski Ŝywiołowej. 
Kategoria II - proponuje się stawkę w wysokości 50% 1/175 przeciętnego miesięcznego 
wynagrodzenia w gospodarce uspołecznionej za kaŜdą godzinę udziału w działaniach 
ratowniczych związanych z zabezpieczeniem popoŜarowym po akcji ratowniczej 
związanej z poŜarem obiektów mieszkalnych i gospodarczych oraz z usuwaniem 
skutków miejscowych zagroŜeń mających charakter powszechnego zagroŜenia. 
Kategoria III - proponuje się stawkę 4 zł za kaŜdą godzinę za udział w szkoleniu oraz 
usuwaniu szkód wynikających z działania czynników atmosferycznych mających 
charakter indywidualny np., pompowanie wody z piwnic i obiektów gospodarczych, 
usuwanie wiatrołomów oraz udział w pracach porządkowych po wypadkach drogowych. 
 



Uchwała Nr XX/153/2005 w sprawie ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
ochotniczych straŜy poŜarnych została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 
radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do protokółu. 
 
W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę.  
 
AD.11. –  Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy kontynuował porządek posiedzenia. 
Pani Wiesława Maluga poinformowała radnych, Ŝe ustawa z dnia 21 czerwca 2001r. o 
ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminnym i o zmianie kodeksu 
cywilnego (Dz.U. Nr 71, poz. 733) nakładała na gminy obowiązek podjęcia uchwały 
określającej politykę czynszową w latach 2002 – 2006. Taka uchwała została podjęta 
przez Radę Gminy Stare Pole dnia 27 czerwca 2002 r. W dniu dzisiejszym dokonuje się 
zmiany w/w uchwały w kilku elementach i tak: w § 2 wyrazy „uchwala Zarząd Gminy” 
zastępuje się wyrazami „ustala Wójt Gminy”, w § 6 wyrazy „do 10 dnia” zastępuje się 
wyrazami „do 15 dnia” – chodzi mianowicie o termin płatności czynszu, który będzie 
obowiązywał do 15 dnia z góry kaŜdego miesiąca. W § 8 wyrazy „Nr 71, poz. 733” 
zastępuje się wyrazami “z 2005 r. Nr 31, poz. 266”, poniewaŜ obecnie w kwestiach 
mieszkaniowych obowiązują przepisy zawarte w ustawie opublikowanej w Dz.U. z 2005 
r. Nr 31, poz. 266. W § 9 wyrazy „Zarządowi Gminy” zastępuje się wyrazami „Wójtowi 
Gminy”.   
 
Uchwała nr XX/154/2005 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad polityki 
czynszowej została podjęta jednogłośnie, za podjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała 
ta stanowi załącznik Nr 4 do protokółu. 
 
AD.12. – W tym punkcie Pani W. Maluga uzasadniła potrzebę podjęcia uchwały w 
sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej. Uchwała ta dotyczy sprzedaŜy 3 
budynków mieszkalnych wraz z gruntem w miejscowości Krasnołęka przejętych od 
Wojskowej Agencji Mieszkaniowej. Zasiedlone lokale mieszkalne zostaną sprzedane na 
rzecz ich najemców                 z zastosowaniem bonifikat zgodnie z uchwałą Rady Gminy, 
natomiast lokale stanowiące pustostany będą sprzedawane w formie przetargu 
nieograniczonego. Została juŜ dokonana wycena 12 lokali w nie zasiedlonym budynku i 
tak mieszkanie dwupokojowe kosztuje              w granicach 7 400 – 7 500 zł, zaś 
jednopokojowe 5 300 zł  – 6 900 zł. 
W związku z powyŜszym podjęcie uchwały pozwoli gminie na sprzedaŜ przedmiotowych 
nieruchomości.  
Radny Ryszard Obczyński złoŜył propozycję, aby przetarg na sprzedaŜ mieszkań                         
w miejscowości Krasnołęka ograniczyć do mieszkańców naszej gminy. 
Pani Wiesława Maluga – wyjaśniła, Ŝe formy przetargu wybierze Wójt . 
 
Uchwała nr XX/155/2005 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej została 
podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
Nr 5 do protokółu. 
 
AD.13. – Pani W. Maluga powiadomiła radnych, Ŝe w 2004 r. wybudowano odcinek 
kanalizacji sanitarnej w Starym Polu przy ulicy Marynarki Wojennej 1 i 2 na działce nr 
165/12 o pow. 20 m2 stanowiącej własność Państwa Renaty i Ryszarda Czerepak. Została 
tam zlokalizowana przepompownia ścieków. W celu uregulowania stanu prawnego 
budowli zasadne jest wykupienie przez gminę gruntu.  
 



Uchwała Nr XX/156/2005 w sprawie sprzedaŜy nabycia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie, za podjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do 
protokółu. 
 
 
AD.14. –Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Barbara śołędziewska  
Poinformowała, Ŝe przedstawia zmianę Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Dotyczy wprowadzenia nowych zadań jakie Ośrodek wykonuje , a mianowicie : 
przyznawanie i wypłata dodatków mieszkaniowych . oraz zasiłków rodzinnych i 
świadczeń rodzinnych . Do przedstawionej informacji nie wniesiona Ŝadnych uwag ani 
zapytań .  
 
Uchwała nr XX/157/2005 w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Starym Polu została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 
radnych. W Starym Polu została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 
radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 7 do protokółu.  
 
AD.15. –  W tym punkcie Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
przedstawiła propozycje  odpłatności za usługi opiekuńcze . Szczegółowe wyjaśnienia 
zostały przedstawione radnym na piśmie .  
Uchwała nr XX/158/2005 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak równieŜ trybu ich 
pobierania. Uchwała została  podjęta jednogłośnie ,za przyjęciem głosowało 14 radnych 
Uchwała ta stnowi załącznik Nr 8 do protokółu .  
  
AD.16. –  Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany do budŜetu gminy i tak: 
1. Rozdysponowanie rezerwy celowej – 40.000 zł. 

- Stowarzyszenie na Rzecz Bezdomnych, Dom Modlitwy „Agape” – 14.000 zł. - 
mieszkania chronione  

- kultura fizyczna i sport – GOKiS- 15.000 zł. 
- wykup gruntów – uregulowanie stanu prawnego – drogi (Gliniecki Krzysztof                      

i Wałachowski Tomasz) i przepompownia ścieków (Czerepak Renata) - kwota 
ogółem 4.500 zł. 

- stypendia i zasiłki szkolne dla najuboŜszych – 6.500 zł. 
 
2. Zwiększa się dochody o kwotę 15.000 zł. – planowane wpływy z tytułu  
    czynszów za lokale mieszkalne przejęte od WAM  i o tą kwotę  zwiększa się  
    wydatki na utrzymanie gospodarki mieszkaniowej . 
 
3. Zwiększa się dochody o kwotę 40.841 zł. – dotacja z budŜetu państwa na  
   stypendia i  zasiłki szkolne , po stronie wydatków przeznacza się na pokrycie  
   kosztów udzielania pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym ;  
   na to zadania po stronie wydatków plan wynosić będzie 62.341 zł. 
   ( 15.000  zł. dotyczy środków , które były zabezpieczone w budŜecie na  
   stypendia naukowe) . 
 
4. Zmienia się § klasyfikacji wydatków ( z  wydatków bieŜących na majątkowe ) 
   dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla powiatu malborskiego na    
   opracowanie dokumentacji technicznej na remonty dróg powiatowych. 



 
5. Zwiększa się dochody i wydatki w Zespole Szkół o kwotę 1.280 zł. ( dotyczy  
    refundacji z Biura Pracy za rok 2004 , po stronie wydatków – zwiększenie  
    wydatków w zakresie usług pozostałych ). 
Ponadto poinformowała, Ŝe wprowadziła kwotę 1.102 zł, które wpłynęło z PZU jako 
odszkodowanie za zniszczoną wiatę w m. Królewo. Pozycja ta nie była omawiana na 
Komisjach, gdyŜ wpłynęła w przededniu Sesji. 
  
W tym punkcie salę opuścił radny K. Piekart – stan radnych wynosi 13. 
 
Uchwała Nr XX/159/2005 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2005 r została 
podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
Nr 9 do protokółu.  
 
AD.16.a – Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Magdalena Roman przedłoŜyła plan 
pracy Komisji Oświaty na 2005 r. Stanowi on załącznik do protokółu.  
Nikt z radnych nie wniósł Ŝadnych uwag.  
 
Uchwała Nr XX/160/2005 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji została przyjęta 
jednogłośnie - za przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do 
protokółu. 
 
AD.17. – Nie udzielano Ŝadnych odpowiedzi, gdyŜ nie zgłoszono Ŝadnych pytań .  
W tym punkcie na salę wrócił radny Piekart – stan radnych 14. 
 
AD.18. – Jako pierwszy głos zabrał Pan Tadeusz Kaczorek – radny powiatu, który 
przedstawił najwaŜniejsze zadania Rady Powiatu Malbork. Omówił krytyczną sytuację 
szpitala powiatowego w Malborku. Przedstawił równieŜ zamierzenia reorganizacji sieci 
szkół ponad gimnazjalnych. 
Następnie głos zabrała Pani Magdalena Roman, która zaprosiła wszystkich na imprezy              
w ramach 675-lecia Starego Pola. I tak: 
 -  7 maja spotkanie muzyczne „Ale to juŜ było…” 
 -12 maja „Oni byli pierwsi…” 
 -28 – 29 maja XII Festiwal Pieśni Maryjnej – sala Regionalnego Centrum Doradztwa 
Rolniczego 
  -  1 maja rodzinny rajd rowerowy z ogniskiem w Letnikach  
Na zakończenie zwróciła się apelem o uczczenie święta 3 Maja poprzez wywieszenie flag. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił korespondencję jaka skierował do radnej 
Pani 
Krystyny Dąbrowskiej , która od dłuŜszego czasu nie uczestniczy w pracach rady .  
 
AD.19. – Protokół z XIX Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez uwag. Za 
przyjęciem głosowało 14 radnych. 
 
AD.20. – Wobec wyczerpania się porządku posiedzenia o godz. 15.45 Przewodniczący 
Rady zakończył XX Sesję Rady Gminy  
 
 
Protokół sporządziła: G. Jankowska  
 



 
              Sekretarz Obrad                                                    Przewodniczący Rady Gminy  
           Krystyna Trawińska                                                               Jan Pawlina  


